



5 May 2014 / 5 mai 2014

IOTC CIRCULAR 2014-46 / CIRCULAIRE CTOI 2014-46

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: DRAFT ANNOTATED AGENDA FOR THE ELEVENTH SESSION OF THE COMPLIANCE COMMITTEE

Dear Sir / Madam,

Please find attached the draft Annotated Agenda for the Eleventh Session of the Compliance Committee, which will be held in Colombo, Sri Lanka from 26 to 28 May, 2014. The majority of the electronic versions of other meeting documents are published on the IOTC website, and the remaining will be posted as they become available. Please follow the below link to access all documents that are available in English:

<http://www.iotc.org/meetings/11th-session-compliance-committee-coc11>

Madame/Monsieur,

SUJET: ORDRE DU JOUR PROVISOIRE DE LA ONZIÈME SESSION DU COMITÉ D'APPLICATION

Madame, monsieur,

Veuillez trouver en pièce jointe l'ordre du jour provisoire annoté de la onzième Session du Comité d'application qui se tiendra à Colombo, Sri Lanka, du 26 au 28 mai 2014. La plupart des versions électroniques des autres documents de la réunion sont publiées sur le site internet de la CTOI, et les autres le seront dès qu'ils seront disponibles. Veuillez suivre le lien ci-dessous pour consulter les documents disponibles en français:

<http://www.iotc.org/fr/reunions/11e-session-du-comit%C3%A9-d-application-cda11>

Yours sincerely / Cordialement.

Mr. Rondolph Payet
Executive Secretary / Secrétaire exécutif

Attachments / Pièces jointes:

Draft annotated agenda for the Eleventh Session of the Compliance Committee / Ordre du jour provisoire annoté de la onzième Session du Comité d'Application

Distribution / Destinataires

IOTC Members / Membres de la CTOI: Australia, Belize, China, Comoros, Eritrea, European Union, France (Territories), Guinea, India, Indonesia, Iran (Islamic Rep of), Japan, Kenya, Rep. of Korea, Madagascar, Malaysia, Maldives, Mauritius, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Sri Lanka, Sudan, United Rep. of Tanzania, Thailand, United Kingdom, Vanuatu, Yemen.

Cooperating non-Contracting Parties / Parties coopérantes non-contractantes: Senegal, South Africa.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Copy to / Copie à: FAO Headquarters, FAO Representatives to CPCs

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement



DRAFT ANNOTATED AGENDA FOR THE TENTH SESSION OF THE COMPLIANCE COMMITTEE

Updated: 30 April 2014

Date: 26–28 May, 2014

Location: Colombo, Sri Lanka

Time: 0900–1700 daily

Chair: Mr. Herminio Tembe, **Vice Chair:** Mr. Hosea Gonza Mbilinyi

1. OPENING OF THE SESSION (Chair)

2. ADOPTION OF THE AGENDA AND ARRANGEMENTS FOR THE SESSION (Chair)

- 2.1. IOTC-2014-CoC11-01a: Draft agenda.
- 2.2. IOTC-2014-CoC11-01b: Draft annotated agenda.
- 2.3. IOTC-2014-CoC11-02: Draft list of documents.

3. ADMISSION OF OBSERVERS (Chair)

In accordance with Article VII: ‘Observers’ of the IOTC Agreement, and Rule XIII: ‘Participation by observers’ of the IOTC Rules of Procedure, the list of Observers present from FAO, Members and Associate Members of FAO, intergovernmental organisations, non-governmental organisations, consultants and experts, will be presented by the Chair.

4. OVERVIEW OF THE IMPLEMENTATION OF IOTC CONSERVATION OF MANAGEMENT MEASURES (Chair)

- 4.1. IOTC-2014-CoC11-03: Summary Report on the level of Compliance.
- 4.2. IOTC-2014-CoC11-04a: IOTC regional observer programme for at-sea transhipments (Secretariat’s report).
- 4.3. IOTC-2014-CoC11-04b: A Summary of the IOTC Regional Observer Programme During 2013 (Contractor’s report).
- 4.4. IOTC-2014-CoC11-05: Report on the implementation of a limitation of fishing capacity of Contracting Parties and Cooperating non-Contracting Parties.

5. NATIONAL REPORTS ON THE PROGRESS OF IMPLEMENTATION OF CONSERVATION AND MANAGEMENT MEASURES (Chair)

In accordance with Article X: ‘Implementation’ – of the IOTC Agreement:

1. *Each Member of the Commission shall ensure that such action is taken, under its national legislation, including the imposition of adequate penalties for violations, as may be necessary to make effective the provisions of this Agreement and to implement conservation and management measures which become binding on it under paragraph 1 of Article IX.*
2. *Each Member of the Commission shall transmit to the Commission an annual statement of the actions it has taken pursuant to paragraph 1. Such statement shall be sent to the Secretary of the Commission not later than 60 days before the date of the following regular session of the Commission.*

6. REVIEW OF THE COUNTRY BASED COMPLIANCE REPORTS - RES.10/09 (Chair)

- 6.1. IOTC-2014-CoC11-CR01 – 33: Review of individual CPC Compliance Status against IOTC Conservation and Management Measures.

- 6.2. Identification of challenges encountered in the implementation of IOTC CMMs; CPC information on its compliance status (reasons, problems, etc.).
- 6.3. Discussion on follow-up on individual compliance status including identifying opportunities to assist in raising the level of implementation of CMMs (inter-sessional process, and 2015 Compliance Committee discussions).

7. REVIEW OF ADDITIONAL INFORMATION RELATED TO IUU FISHING ACTIVITIES IN THE IOTC AREA OF COMPETENCE (Chair)

- 7.1. IOTC-2014- CoC11-08a: Complementary elements for discussion under item 7 of the agenda for the Compliance Committee.
- 7.2. IOTC-2014- CoC11-08b: IUU fishing in waters of the UK(OT) by fishing vessels flagged in Sri Lanka – prepared by the UK(OT).
- 7.3. IOTC-2014- CoC11-08c: Summary report on possible infractions observed under the Regional Observer Programme.
- 7.4. IOTC-2014-CoC11-08c Add_1: Identification of repeated infringement under the Regional Observer Programme.
- 7.5. IOTC-2014-CoC11-08d: Report on illegal fishing in waters of the UK(OT) by the vessel MAAN YIH FENG.
- 7.6. IOTC-2014-CoC11-08e: Reporting of vessels in transit through waters of the UK(OT) for potential breach of IOTC Conservation and Management Measures

8. REVIEW OF THE PROVISIONAL IUU VESSELS LIST AND OF THE INFORMATION SUBMITTED BY CPCs RELATING TO ILLEGAL FISHING ACTIVITIES IN THE IOTC AREA OF COMPETENCE – RES.11/03 (Chair)

- 8.1. IOTC-2014- CoC11-07: Concerning the IOTC Provisional IUU vessels list.

9. REVIEW OF COMPLIANCE ISSUES RAISED AT THE 16TH SCIENTIFIC COMMITTEE (Chair)

- 9.1. IOTC-2014-CoC11-11: Compliance issues raised at the 16th Session of the IOTC Scientific Committee (SC16).

10. REVIEW OF FAD MANAGEMENT PLANS (Chair)

- 10.1. IOTC-2014-CoC11-12: Collection of fish aggregating devices management plans

11. REVIEW OF OPTIONS FOR A REGIONAL HIGH-SEAS BOARDING AND INSPECTION SCHEME FOR THE IOTC AREA (Chair)

- 11.1. IOTC-2014-CoC11-10 - A regional high-seas boarding and inspection scheme for the Indian Ocean Tuna Commission (Chair).

12. IDENTIFICATION OF OPTIONS TO BETTER ADDRESS IOTC COMPLIANCE MATTERS IN THE TIME AVAILABLE (Chair)

13. UPDATE ON PROGRESS REGARDING THE PERFORMANCE REVIEW – COMPLIANCE RELATED (Chair)

- 13.1. IOTC-2014- CoC11-06: Performance review update (Resolution 09/01 – on the performance review follow-up) (Chair).

14. ACTIVITIES BEING UNDERTAKEN BY THE SECRETARIAT IN SUPPORT OF CAPACITY BUILDING FOR DEVELOPING CPCs (Chair)

- 14.1. IOTC-2014-CoC11-09: Summary report on Compliance Support Activities (Chair).

15. REVIEW OF REQUESTS FOR ACCESS TO THE STATUS OF COOPERATING NON-CONTRACTING PARTY (Chair)

- 15.1. IOTC-2014- CoC11- CNCP01: Request for the status of Cooperating non-Contracting Party by Senegal.

- 15.2. IOTC-2014- CoC11- CNCP02: Request for the status of Cooperating non-Contracting Party by Bangladesh.

16. OTHER BUSINESS (Chair)

- 16.1. Date and place of the Twelfth Session of the Compliance Committee.

17. ADOPTION OF THE REPORT OF THE ELEVENTH SESSION OF THE COMPLIANCE COMMITTEE (Chair)

DRAFT



ORDRE DU JOUR PROVISOIRE ANNOTÉ DE LA DIXIÈME SESSION DU COMITÉ D'APPLICATION

Mise à jour: 30 avril 2014

Date: 26–28 mai 2014

Lieu: Colombo, Sri Lanka

Horaire: 0900–1700

Président: Mr. Herminio Tembe, **Vice-président:** M. Hosea Gonza Mbilinyi

1. OUVERTURE DE LA SESSION (Président)

2. ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR ET DISPOSITIONS POUR SESSION (Président)

- 2.1. IOTC-2014-CoC11-01a: Ordre du jour provisoire.
- 2.2. IOTC-2014-CoC11-01b: Ordre du jour provisoire annoté.
- 2.3. IOTC-2014-CoC11-02: Liste provisoire des documents.

3. ADMISSION DES OBSERVATEURS (Président)

Conformément à l'Article VII de l'Accord portant création de la CTOI: 'Observateurs', et la Règle XIII: 'Participation d'observateurs' du règlement intérieur de la CTOI, la liste des Observateurs présents, OAA, membres et membres associés de l'OAA, organisations inter-gouvernementales, organisations non gouvernementales, consultants et experts sera présenté par la président

4. APERÇU DE L'APPLICATION DES MESURES DE CONSERVATION ET DE GESTION DE LA CTOI (Président)

- 4.1. IOTC-2014-CoC11-03: Rapport de synthèse sur le niveau d'application.
- 4.2. IOTC-2014-CoC11-04a: Programme régional d'observateurs de la CTOI pour les transbordements en mer – Rapport du Secrétariat.
- 4.3. IOTC-2014-CoC11-04b: Résumé du Programme régional d'observateurs de la CTOI en 2013 – Rapport du contractant.
- 4.4. IOTC-2014-CoC11-05: Rapport sur la mise en œuvre d'une limitation de la capacité de pêche des parties contractantes et des parties coopérantes non contractantes.

5. RAPPORTS NATIONAUX D'IMPLÉMENTATION DES MESURES DE CONSERVATION ET DE GESTION (Président)

Conformément à l'article X : Mise en œuvre – de l'Accord de la CTOI :

1. Chaque Membre de la Commission veille à ce que soient prises dans le cadre de sa législation nationale les mesures, y compris l'imposition de sanctions appropriées en cas d'infractions, qui peuvent être nécessaires pour donner effet aux dispositions du présent accord et mettre en œuvre les mesures de conservation et d'aménagement devenues contraignantes en vertu du paragraphe 1 de l'article IX.
2. Chaque Membre de la Commission communique un exposé annuel des mesures qu'il a prises conformément au paragraphe 1 ci-dessus. Cet exposé est adressé au Secrétaire de la Commission au plus tard 60 jours avant la date de la session ordinaire suivante de la Commission

6. REVUE DES RAPPORTS D'APPLICATION PAR CPC - RES.10/09 (Président)

- 6.1. IOTC-2014-CoC11-CR01 – 32: Revue des Rapports d'application individuels des CPC pour les Mesures de conservation et de gestion de la CTOI.

- 6.2. Identification des problèmes rencontrés par les CPC dans la mise en œuvre des MCG de la CTOI : information des CPC sur leur état d'application (raisons, problèmes, etc.).
- 6.3. Discussions sur la suite à donner au statut individuel d'application, dont l'identification d'opportunités pour aider à améliorer le niveau de mise en œuvre des MCG (processus en inter-session, et discussion du Comité d'application en 2015).

7. EXAMEN D'INFORMATIONS COMPLÉMENTAIRES RELATIVES AUX ACTIVITÉS DE PÊCHE ILLICITE DANS LA ZONE DE COMPÉTENCE DE LA CTOI. (Président)

- 7.1. IOTC-2014- CoC11-08a: Informations complémentaires pour les discussions du point 7 de l'ordre du jour du Comité d'application.
- 7.2. IOTC-2014- CoC11-08b: Note sur la pêche INN pratiquée par les bateaux de pêche sous pavillon du Sri Lanka dans les eaux du RU(Territoire) – *préparé par le RU(Territoire)*.
- 7.3. IOTC-2014- CoC11-08c: Rapport de synthèse sur les infractions présumées observées dans le cadre du Programme régional d'observateurs (ROP).
- 7.4. IOTC-2014-CoC11-08c Add_1: Identification des infractions répétées dans le cadre du Programme régional d'observateurs (ROP).
- 7.5. IOTC-2014-CoC11-8d: Rapport sur la pêche illégale du bateau MAAN YIH FENG dans les eaux du RU(Territoire) - *préparé par le RU(Territoire)*.
- 7.6. IOTC-2014-CoC11-8e: Déclaration des navires en transit dans les eaux du RU(Territoire) enfreignant potentiellement les mesures de conservation et de gestion de la CTOI - *préparé par le RU(Territoire)*.

8. EXAMEN DE LA LISTE PROVISOIRE DES NAVIRES INN ET DES INFORMATIONS SOUMISES PAR LES CPC RELATIVES AUX ACTIVITÉS DE PÊCHE ILLICITE DANS LA ZONE DE COMPÉTENCE DE LA CTOI – RES.11/03 (Président)

- 8.1. IOTC-2014- CoC11-07: Concernant la liste CTOI de navires INN Provisoire.

9. EXAMEN DES PROBLÈMES D'APPLICATION SOULEVES LORS DE LA 16^{ème} SESSION DU COMITÉ SCIENTIFIQUE

- 9.1. IOTC-2014-CoC11-11: Problèmes de conformité soulevés lors de la 16ème Session du Comité Scientifique (SC16).

10. EXAMEN DES PLANS DE GESTION DES DISPOSITIFS DE CONCENTRATION DE POISSON (DCP)

- 10.1. IOTC-2014-CoC11-12: Recueille des plans de gestion des dispositifs de concentration de poisson (DCP)

11. EXAMEN DES OPTIONS DE PROGRAMME REGIONAL D'EMBARQUEMENT ET D'INSPECTION HAUTURIERS (Président)

- 11.1. IOTC-2014- CoC11-10: Un Mécanisme régional d'arraisonnement et d'inspection en haute mer pour la Commission des thons de l'océan Indien (Président).

12. IDENTIFICATION DES OPTIONS PERMETTANT DE MIEUX TRAITER LES QUESTIONS D'APPLICATION DANS LES DELAIS IMPARTIS (Président)

13. MISE À JOUR SUR LES PROGRÈS RELATIFS À L'ÉVALUATION DES PERFORMANCES (Président)

- 13.1. IOTC-2014- CoC11-06: Mise à jour des progrès concernant l'évaluation des performances (Résolution 09/01) (Président).

14. ACTIVITÉS DE RENFORCEMENT DES CAPACITÉS MISE EN ŒUVRE PAR LE SECRETARIAT EN APPUI AUX CPC (Président)

- 14.1. IOTC-2014- CoC11-09 : Rapport de synthèse sur les activités de renforcement des capacités (Président).

15. EXAMEN DES DEMANDES D'ACCESSION AU STATUT DE PARTIE COOPÉRANTE NON-CONTRACTANTE (Président)

- 15.1. IOTC-2014- CoC11- CNCP01: Demande de statut de Partie coopérante non-Contractante du Sénégal.
- 15.2. IOTC-2014- CoC11- CNCP02 : Demande de statut de Partie coopérante non-Contractante du Bangladesh.

16. AUTRES QUESTIONS (Président)

- 16.1 Date et lieu de la douzième session du Comité d'application.

17. ADOPTION DU RAPPORT DE LA ONZIÈME SESSION DU COMITÉ D'APPLICATION (Président)